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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren foranledige, at samtlige ministerier spørges om, hvorvidt de i perioden 

fra den 23. januar 2012 til i dag har solgt momsbelagte varer eller tjenesteydelser en-

ten via nettet eller fysisk? Vil ministeren foranledige, at samtlige ministerier anmodes 

om at redegøre for, hvordan kreditkortgebyr på køb af momsbelagte varer eller tjene-

steydelser i den ovennævnte periode er blevet behandlet momsmæssigt? 

 

Svar 

På baggrund af en dom fra EU-domstolen blev dansk praksis for den momsmæssige 

behandling af gebyrer for betaling med kreditkort, der af sælger faktureres særskilt over 

for kunden, ændret med virkning fra den 23. januar 2012. 

 

I det omfang virksomhederne ikke fra den 23. januar 2012 har opkrævet moms af kredit-

kortgebyret i de tilfælde, hvor de har solgt momspligtige varer eller ydelser og opkrævet 

særskilt gebyr for betaling med kreditkort, er det virksomheden, der hæfter for betaling af 

momsen. Virksomhederne skal derfor af egen drift efterbetale momsen til SKAT. 

 

Ovennævnte gælder alle afgiftspligtige personer, det vil sige også ministerier, der sælger 

momspligtige varer eller ydelser. 

 

Da SKAT blev opmærksom på, at der kan være tilfælde, hvor de gældende regler ikke er 

blevet efterlevet, udsendte man den 24. februar 2014 en SKM-meddelelse, som indskær-

pede reglerne. Hvis afgiftspligtige personer, herunder ministerier og andre offentlige 

myndigheder ikke af egen drift betaler den manglende moms, kan SKAT genoptage og 

ændre deres afgiftstilsvar indenfor den almindelige forældelsesfrist på 3 år. Dette forudses 

at ville ske i forbindelse med den almindelige kontrolindsats. 

 

Jeg finder det hverken hensigtsmæssigt eller påkrævet at rette henvendelse til specielt 

ministerier for at få redegørelser om deres forhold på dette område.   
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